
 
  

Zápis č. 05/2023 
z řádného zasedání Akademického senátu Pedagogické fakulty UJEP 

 
Místo: CS502 
Datum a čas: 17. 5. 2023, 15:00 h 
 

1. Mgr. et Bc. Lukáš Círus, Ph.D. 
2. Mgr. Barbora Lanková 
3. Mgr. Jana Pavlíková, M.A., Ph.D. 
4. Mgr. Kateřina Šteklová, Ph.D. 
5. prof. akad. mal. Mgr. Martin 

Velíšek, Ph.D. 
6. PhDr. Mgr. Michal Vostrý, Ph.D. 

7. Kamila Drašarová 
8. Veronika Přibíková 
9. Šimon Růžička 
10. Mgr. Lucie Zušťáková 

 

 
omluveni: 

1. Tereza Laliková 
2. Bc. Lucie Lebrušková 
3. Mgr. Josef Heidler 

 
 
 
Hosté:   
doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D. 
PhDr. Štefan Balkó, Ph.D. 
Ing. Mgr. Martin Černý, MSc. 
PhDr. Ing. Ivan Bertl, Ph.D. 
Mgr. Jaroslava Jelínková, Ph.D. 
 
 
Program: 

 
1. Rozpočet PF UJEP na rok 2023 
2. Disciplinární řád PF  
3. Výroční zpráva o činnosti PF za rok 2022 
4. Stav 2. fáze rekonstrukce budovy kateder 
5. Zelený kampus 
6. Různé 

 
Schválení programu zasedání  
hlasování:  10 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
  



 
 
0. Autorizování zápisů z předchozích zasedání a hlasování per rollam + kontrola plnění usnesení 
AS PF UJEP 
 
Usnesení 0: 
AS PF UJEP schvaluje Zápis č. 04/2023 z řádného zasedání Akademického senátu Pedagogické 
fakulty UJEP, konaného dne 19. 4. 2023, v předložené verzi. 
 
hlasování:   10 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
Kontrola usnesení AS PF UJEP 
Z minulých usnesení AS PF UJEP nevyplývají žádné nesplněné úkoly. 
 
 
 
 
1. Návrh rozpočtu PF UJEP na rok 2023 

 
Doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D., děkan PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. c) zákona 
č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, předkládá 
Akademickému senátu PF UJEP ke schválení návrh Rozpočtu provozních prostředků PF 
UJEP na rok 2023.  
 
komentář – dr. Bertl 
Sestavení rozpočtu PF na rok 2023 bylo koncipováno tak, aby maximálně reagovalo na 
celkový nárůst obligatorních nákladů (zaručené mzdy, energie, odpisy, nakupované služby, 
pronájem budovy Hoření). Tento nárůst nutných a v podstatě fakultou neovlivnitelných 
nákladů by si bez popsaných korekcí vyžádal nutné restrikce především ve mzdové oblasti. 
 
 
diskuze: 

- Vyjádření Ekonomické komise: Dr. Šteklová se sešla s děkanem doc. Bláhou a dr. Bertlem, dotazy byly 
uspokojivě zodpovězeny, Ekonomická komise AS PF UJEP nemá k návrhu další připomínky. 

- Vyjádření děkana – výsledky personálního auditu ovlivní výši nákladů. 
- Prof. Velíšek – u bodu F, tabulka Skladba dotace pro rok 2023 nejasné součty v dotacích za rok 2023, 

vysvětleno – v tabulce nejsou zahrnuty dotace za energie, které nebyly přesně známy. 
- Mgr. Zušťáková – dotaz: jak bude PF reagovat na nárůst počtu kandidátů v souvislosti s vývojem 

demografické křivky v příštích letech, pokud se nyní budou redukovat pracovní pozice? odpovídá děkan –  
o počtu přijímaných studentů de facto rozhodují příspěvky a kvóty stanovené MŠMT, počty studentů 
vycházejí také z platných akreditací, tedy nelze předvídat situaci za několik let.  

 
 
Usnesení 1: 
Akademický senát PF UJEP na základě § 27 odst. 1 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, projednal a schvaluje návrh Rozpočtu 
provozních prostředků PF UJEP na rok 2023 v předloženém znění. 
 
hlasování:   10 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
 
 
 



 
2. Disciplinární řád PF UJEP 
 
Doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D., děkan PF UJEP, na základě  § 27 odst. 1 písm. b) zákona 
č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, předkládá návrh 
nového Disciplinárního řádu PF UJEP.  
 
Tento řád byl změněn v následujících bodech: 
Čl. 1 Úvodní ustanovení - změněn počet členů komise ze šesti na čtyři 
Čl. 3 Projednání návrhu - doplněn o bod 3, tj. Nastane-li skutečnost, která podle § 66 zákona 
znemožňuje disciplinární přestupek projednat, nebo skutečnost, která je důvodem pro 
zastavení řízení podle Disciplinárního řádu Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v aktuálním 
znění, děkan řízení zastaví. 
 
  
Usnesení 2: 
Akademický senát PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. b) zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, projednal a schvaluje text 
Disciplinárního řádu PF UJEP v předloženém znění. 
 
 
hlasování:   10 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
 

 
3. Výroční zpráva o činnosti PF UJEP za rok 2022 

 
 
Doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D., děkan PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. d) zákona 
č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, předkládá 
Akademickému senátu PF UJEP ke schválení Výroční zprávu o činnosti PF UJEP za rok 
2022. 
 
Diskuze: 

- děkan doc. Bláha – materiál byl senátu předložen s malým zpožděním později kvůli kolizi několika 
naléhavých  termínů a akcí vyžadujících osobní přítomnost členů vedení;  

- dr. Balkó – v roce 2022 řídil fakultu tým prof. Škody, který také připravoval větší část textu Výroční 
zprávy;  v posledních týdnech byly zapracovány připomínky z kateder 

- dr. Pavlíková – dotaz ohledně možností internacionalizace v podobě double degree 
o doc. Bláha – je problém navázat spolupráci s kvalitními univerzitami s kompatibilním 

studijním programem  
o Mgr. Černý – je to dlouhodobá záležitost, PF se jí věnuje 

 
Usnesení 3: 
AS PF UJEP na základě § 27 odst. 1 písm. d) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o 
změně a doplnění dalších zákonů, projednal předložený text Výroční zprávy o činnosti PF UJEP 
za rok 2022. Vzhledem k tomu, že text byl předložen senátu a zveřejněn pro akademickou obec 
s dvoudenním zpožděním, bude hlasování vyhlášeno per rollam v úterý 23. 5. a realizováno v termínu 
24. 5. 2023. 
 
 
hlasování:   10 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 



 
 
 
 

4. Stav druhé fáze rekonstrukce budovy kateder 
 
Komentář dr. Bertl: 
Advokátní kancelář připravuje vypracování podkladů pro nadlimitní veřejnou zakázku, 
podmínky se musí nastavit tak, aby přesně respektovaly zákonné podmínky a nebyly 
napadnutelné ze strany případných dodavatelů.  
 
 
 
 

5. Zelený kampus 
 

Dr. Pavlíková otevřela diskuzi k problematice životního prostředí 
 
https://studujfzp.ujep.cz/zelenykampus 
 

- dr. Bertl – rekonstruovaná budova kateder je projektována jako „zelená budova“ (např. svod dešťové 
vody využitelný pro WC, solární kolektory, zelená střecha) ; 

- Mgr. Zušťáková, dr. Pavlíková –prosba na vedení PF o zajištění košů na tříděný odpad na KV (FŽP si 
po odstěhování do CPTO toto vybavení odstěhovala); 

- Mgr. Lanková – na Hoření studenti i vyučující odpad třídí, ale uklízečky sesypávají odpad dohromady, 
prosba zda by bylo možné je poučit o potřebě třídění; 

- výzva k zapojení studentské kurie do této problematiky 
- děkan doc. Bláha zařadí tento bod na program kolegia děkana 22. 5. 2023. 

 
 

 
 

6. Různé 
 
6.1. Informace o vícedenním jednání Asociace děkanů pedagogických fakult ČR a SR 

v Ostravě 3. – 5. května (účast za PF UJEP děkan doc. Bláha a proděkani Kroufek a 
Černý).  

 
Akce sestávala z řady intenzivních jednání a presentací témat, byla hodnocena jako velmi dobře organizovaná a 
informačně bohatá. Byly prezentovány a diskutovány: 

- Problematika záměru na realizaci klinické školy (viz OP JAK) – doc. Jandačka (o realizaci zatím 
uvažuje jedna PF).  

- Koncipování fakultní školy – strategie a systém – doc. Koryčánková. 
- OP JAK – řešené oblasti. 
- Způsob možné realizace PR Asociace PF. 
- Do vedení Asociace děkanů PF byl na další období po diskusi zvolen prof. Vaníček (UHK).  
- Prof. Wildová (MŠMT) prezentovala ekonomický stav a výhledy VŠ, očekávaný vývoj v souvislosti 

se změnou ministra. 
- Dr. Fliegel – NAÚ – info k profesním programům.   
- Ing. Koucký, Ph.D. – prezentace dat o učitelích a učitelské profesi – důvody nedostatku učitelů. 
- Mgr. Mušuta a Mgr. Bořkovec – připravované úpravy Rámcových požadavků a regulace DPS.  



 
 
6.2. Instalace výdejníku na mikrofiltrovanou perlivou/neperlivou vodu 

Dr. Balkó informoval AS, že 15. 5. provedli zástupci firmy Lokni, s. r. o. prohlídku prostor PF a 
sportovní haly. Po zhodnocení dispozičních možností prostor PF dospělo vedení PF k závěru, že 
aktuálně není možné využít nabídku na bezplatné dodání výdejníku mikrofiltrované vody. 
Instalace by si vyžádala stavební úpravy, které aktuálně není možné realizovat. Tato možnost 
zůstává otevřená v souvislosti s rekonstrukcí CN. 
 
 

6.3. Harmonogramy 
- dr. Pavlíková – studenti kritizují minimální časové odstupy mezi ukončením posledního 

semestru, podáním přihlášek k SZZ a termínem SZZ; 
- dr. Černý – katedry mohou harmonogramy s půlročním předstihem připomínkovat; katedry 

mají pravomoc aplikovat v rámci harmonogramu nutné specifické zásahy; upozornil na 
nutnost synchronizovat termíny s FF a PřF a povinnost vycházet z harmonogramu UJEP;  PF 
UJEP nabízí více než obvyklý počet termínů SZZ, studenti se nedostatečně informují o 
harmonogramu UJEP; 

- pokud studenti předloží jasně formulované připomínky k harmonogramu, bude se tím vedení 
zabývat;  

- harmonogram bude výhledově připojen k aplikaci Stag; 
- studentka Drašarová podpořila pana proděkana Dr. Černého, harmonogramy jsou přehledné, 

ale studenti se v nich neumí orientovat.  
 

6.4 Web PF UJEP  
Dr. Černý - správce webu PF UJEP je Mgr. Javůrková, s dr. Haškem pracují na jeho aktualizaci, 
přidělují nová oprávnění ke správě stránek kateder, aby nedocházelo k výpadkům webu. 
Aktualizace anglické mutace je v přípravě. 
Upozornil, že některé katedry mají na svých stránkách zastaralé či zavádějící informace,  je nutné 
web pravidelně aktualizovat, dále by bylo vhodné nedávat na stránky kateder informace, které  už 
jsou umístěné jinde - např. informace k přijímacímu řízení jsou souhrnně na stránce „Přijímací 
řízení“. 
 

6.5 Organizace 
Dr. Círus přednesl návrh k organizaci projednávání bodů AS PF, kterých se účastní děkan a 
vedení fakulty tak, aby byla před jednáním dohoda mezi vedením fakulty a předsedkyní senátu, 
kdo se v případě vzájemné potřeby projednávání vybraných bodů z vedení fakulty zúčastní. 
Vzhledem k respektu k pracovním povinnostem vedení fakulty navrhuje, aby byly body směřující 
k účasti vedení kumulovány k sobě a nebylo nutné blokovat vedení po dobu celého jednání.  
Dr. Pavlíková – tento postup je pravidelně uplatňován. 
Děkan doc. Bláha vítá účast vedení na AS, podle programu jednání AS se vedení PF dohodne, 
který proděkan se zúčastní jednání. 

 
 
 
Příští řádné zasedání AS PF UJEP se koná ve středu 21. 6. 2023 v 15:00 h v místnosti 
CS502. 
 
 
17. května  2023 

Zapsala Ing. Zdenka Kubištová Mgr. Jana Pavlíková, M.A., Ph.D.  


